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INTERVIEW

Voor veel scholen is passend onderwijs onlosmakelijk onderdeel van hun onderwijs. 
Toch is er reden om de schijnwerper soms specifiek op passend onderwijs te richten. 
In oktober 2021 lanceerden we daarom het kwaliteitskader passend onderwijs, 
speciaal voor scholen. Dat voorziet in een leidraad om het gesprek hierover met elkaar 
te voeren. Inmiddels zijn de eerste ervaringen met het kwaliteitskader opgedaan. 
Annemarie Maas (adviseur onderwijs STWT) en Berdien Bode (ib’er Huizingaschool) 
vertellen over hoe zij het kader gebruiken en wat het ze oplevert: ‘Het was voor 
ons een moment van tussentijds stilstaan en evalueren en ontdekken van meer 
mogelijkheden en ambities’

W E R K E N  M E T  K W A L I T E I T S K A D E R  P A S S E N D  O N D E R W I J S :  S T W T

Door Danielle Drenthen

‘Het helpt scholen om even expliciet stil 
te staan bij passend onderwijs en 

aandachtspunten voor de komende tijd 
te formuleren.’
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ERVARING VAN HET BESTUUR

‘Uit al die individuele gesprekken kan ik 
een rode draad halen die voor de gehele 
stichting van belang is. Daardoor kan ik 

scholen ook op bepaalde thema’s aan
 elkaar koppelen.’

adviseur onderwijs

Stichting Westelijke Tuinsteden 
(STWT)

16 scholen voor openbaar onder-
wijs in Nieuw West, waaronder 

één school voor SBO

Annemarie Maas

Hoe ben je met dit kwaliteitskader 
van start gegaan?
Annemarie - ‘Ik heb het kwaliteitskader 
eerst besproken binnen ons ib-netwerk 
en op het directieberaad. Zowel met de 
ib’ers als de directeuren, zodat iedereen 
op de hoogte was van het ‘waarom’ 
van de gespreksleidraad. 

Wat besprak je dan met ze?
‘Met ib’ers hebben we in het netwerk 
gesproken over de vragen: Hoe hou 
jij zicht op de kwaliteit van passend 
onderwijs op jouw school? Vind je 
dat je vanuit jouw rol voldoende kan 
bijdragen aan die kwaliteit?’

En? Wat gaven de ib’ers daarin aan?
‘Ib’ers ervaren goed zicht te hebben 
op de kwaliteit van de ondersteuning 
in hun school. Zowel op de basis- als 
op de extra ondersteuning. Veel 
ib’ers geven aan dat zij veel meer 
zouden willen bijdragen aan de 
basisondersteuning. Meer tijd voor 
klassenbezoeken en coaching van 
leerkrachten is een veel gehoorde 
wens. De dagelijkse zorg voor 
leerlingen die juist extra ondersteuning 
nodig hebben is complex, er zijn vaak 
veel partijen bij betrokken en het 
vraagt veel tijd. Daardoor voelt het 
voor veel ib’ers alsof ze in een spagaat 
zitten.’

Zie je dat ook terug in de gesprekken 
die je op scholen voert? 
‘Ja, het beeld dat ik kreeg vanuit het 
IB-netwerk wordt in die gesprekken 
bevestigd. Ik heb nu ruim de helft 
van de gesprekken gevoerd. Alle 
gesprekken zijn met directie en de 
ib’ers van de school. Inhoudelijk ligt 
mijn prioriteit bij onderdeel A: de 
ondersteuningsstructuur. Ik wil zicht 
hebben op de manier waarop de school 
zelf stuurt op passend onderwijs. 
Daarnaast laat ik het aan de school 
over welke onderwerpen zij willen 
bespreken.’

Wat leveren die gesprekken op?
‘Het levert mij op dat ik, vanuit al de 
individuele gesprekken, een rode draad 
kan halen die voor de gehele stichting 
van belang is. Daardoor kan ik scholen 
ook makkelijker op bepaalde thema’s 
aan elkaar koppelen. Ik krijg van de 
scholen terug dat het hen helpt om 
even expliciet stil te staan bij passend 
onderwijs en aandachtpunten voor de 
komende tijd te formuleren. Ook de 
voorbereiding in het (ondersteunings)
team draagt daar al aan bij.’

Wat kun je aanraden aan scholen die 
hier nog mee aan de slag gaan?
‘Ik probeer het gesprek ook echt een 
gesprek te laten zijn en geen vraag-en-
antwoord spel. Hoe meer gesprekken 
ik doe, hoe gemakkelijker dat gaat. Niet 
alle onderdelen komen aan bod – maar 
dat is dan weer een aanknopingspunt 
voor volgend jaar.’



ERVARING VAN DE IB’ER

intern begeleider groep 1 t/m 5

Huizingaschool

Berdien Bode
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Hoe ben jij met dit kwaliteitskader 
van start gegaan?
Berdien - ‘Op de Huizingaschool is 
het in gesprek gaan met elkaar over 
de kwaliteit van passend onderwijs 
de rode draad in ons schooljaar. Het 
kwaliteitskader geeft ons daarbij sinds 
kort meer richting.’

Met welke thema’s ben je begonnen? 
Hebben jullie hier keuzes in gemaakt?
‘Wij hebben met het MT het 
kwaliteitskader bekeken en hebben 
domein B uitgekozen om de focus op 
te leggen. We kozen voor dit domein 
omdat we onze onderwijsresultaten 
omhoog willen brengen door de 
basisondersteuning te verbeteren. 
Dit schooljaar zetten we in op de 
implementatie van een aantal nieuwe 
methodes, het eerder betrekken 
van ouders bij de ontwikkeling van 
leerlingen, het verbeteren van het 
handelingsgericht werken en eerder 
signaleren van leerlingen die (extra) 
ondersteuning nodig hebben.’

Met wie heb je hierover gesproken? In 
welke vorm?
‘Het MT is in gesprek gegaan met de 
beleidsadviseur van het bestuur. Het 
was een prettig gesprek. Fijn om met 
iemand van het bestuur in gesprek te 
gaan over de passend onderwijs en de 
onderwijskwaliteit. Het was voor ons 
een moment van tussentijds stilstaan 
en evalueren en ontdekken van meer 
mogelijkheden en ambities.’

Wat leverde het op?
‘Tijdens het gesprek legde de 
beleidsadviseur verbanden met 
andere scholen. Ik vond het 
geruststellend om te horen dat 
andere scholen binnen de stichting 
bijvoorbeeld ook worstelen met een 
bepaald onderwerp. We kunnen 
gezamenlijk met elkaar optrekken. 
Daarnaast leidde de kennis van 
andere scholen ons tot nieuwe 
ideeën en ambities.’

Wat werkte wat minder?
‘Het kwaliteitskader is heel 
uitgebreid. Wij hebben een 
onderwerp aangegeven waarop 
we in het gesprek willen focussen. 
Verder gingen we heel open het 
gesprek in met het bestuur. Ik denk 
dat het goed is dat wij als MT de 
volgende keer met elkaar bespreken 
wat ons doel is voor het gesprek en 
dat diegene van het bestuur dit ook 
aangeeft. Hierdoor zal het gesprek 
nog meer opleveren.’

Wat kun je aanraden aan scholen 
die hier nog mee aan de slag gaan?
‘Gebruik het kwaliteitskader niet 
alleen op bestuursniveau – voor het 
gesprek tussen school en bestuur – 
maar ook op schoolniveau. Voor het 
gesprek tussen school en bestuur is 
het aan te raden om een doel van het 
gesprek te formuleren.’

‘Ik vond het 
geruststellend 

om te horen dat 
andere scholen 

binnen de 
stichting ook 
worstelen met 
een bepaald 
onderwerp.’


